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Abstract (en)
There is described a bituminised (bituminous) roofing underfelt (under-roofing felt, sarking, underslating felt) comprising a spunbonded (nonwoven)
of polyester, in particular polyethylene terephthalate, filaments having a filament linear density (individual titre) of 1-8 dtex embedded in a bitumen
matrix, characterised in that the weight of the bitumen accounts for 40 to 90%, and that of the spunbonded for 10 to 60%, of the basis weight of
the roofing underfelt, and in that the spunbonded is consolidated by a meltable binder whose melting point is below the processing temperature of
the bitumen used in making the bituminised roofing underfelt and which is present in the spunbonded in a weight proportion from 5 to 20% of the
total weight. The spunbonded preferably bears an embossed pattern, for example a plain-weave embossment. There is also described a process for
manufacturing the roofing underfelt and the spunbonded present therein.

Abstract (de)
Beschrieben wird eine bituminierte Dachunterspannbahn aus einem in eine Bitumenmatrix eingebetteten Spinnvlies aus Polyester-, insbesondere
Polyethylenterephthalat-Filamenten mit einem Einzeltiter von 1-8 dtex, die dadurch gekennzeichnet ist, daß der Gewichtsanteil des Bitumens
am Flächengewicht der Dachunterspannbahn 40 bis 90 %, der des Spinnvlieses 10 bis 60 % beträgt, und daß das Spinnvlies durch einen
Schmelzbinder, dessen Schmelzpunkt unter der Verarbeitungstemperatur des bei der Herstellung der bituminierten Dachunterspannbahn
eingesetzten Bitumens liegt und der in einem Gewichtsanteil von 5 bis 20 % des Gesamtgewichts im Spinnvlies enthalten ist, verfestigt ist. Das
Spinnvlies weist vorzugsweise ein Prägemuster, z.B. eine Leinwandprägung auf. Ferner wird ein Verfahren zur Herstellung der Dachunterspannbahn
und des darin enthaltenen Spinnvlieses beschrieben.
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